

2023



**GREEN LANE MASJID
& COMMUNITY CENTRE**

Purposeful Prayer

**UNLOCKING THE WISDOMS OF THE WORDS OF SALAH
SHAYKH AQEEL MAHMOOD**

Takbir

الله أكبر

Allah is the Greatest

Du'as in Rukoo'

سُبْحَانَ رَبِّيَ الْعَظِيمِ

How perfect my Lord is, The Supreme

سُبْحَانَكَ اللَّهُمَّ رَبَّنَا وَبِحَمْدِكَ ، اللَّهُمَّ اغْفِرْ لِي

How perfect You are O Allah, our Lord and I praise You. O Allah, forgive me.

سُبُوْحُ قُدُّوسٌ ، رَبُّ الْمَلَائِكَةِ وَالرُّوْحِ

Perfect and Holy (He is), Lord of the angles and the Rooh (i.e. Jibra-eel)

اللَّهُمَّ لَكَ رَكَعْتُ وَبِكَ أَمَنْتُ ، وَلَكَ أَسَلَمْتُ ، خَشَعْتُ لَكَ سَمْعِي ، وَبَصَرِي ، وَمُخِّي ، وَعَظْمِي ، وَعَصَبِي ،
وَمَا اسْتَقَلَّ بِهِ قَدَمِي .

O Allah, unto You I have bowed, and in You I have believed, and to You I have submitted. My hearing, sight, mind, bones, tendons and what my feet carry are humbled before You.

سُبْحَانَ ذِي الْجَبَرُوتِ ، وَالْمَلَكُوتِ ، وَالْكِبْرِيَاءِ ، وَالْعَظَمَةِ

How perfect He is, The Possessor of total power, sovereignty, magnificence and grandeur.

Du'as in Sujood

a) سُبْحَانَ رَبِّيَ الْأَعْلَى

How perfect my Lord is, The Most High

b) اللَّهُمَّ اغْفِرْ لِي ذُنُوبِي كُلَّهُ ، دِقَّةً وَجِلَّةً ، وَأَوَّلَهُ وَآخِرَهُ وَعَلَانِيَتَهُ وَسِرَّهُ

O Allah, forgive me all of my sins, the small and great of them, the first and last of them, and the seen and hidden of them.

c) اللَّهُمَّ اجْعَلْ فِي قَلْبِي نُورًا ، وَفِي بَصَرِي نُورًا ، وَفِي سَمْعِي نُورًا ، وَعَنْ يَمِينِي نُورًا ، وَعَنْ شِمَالِي نُورًا ، وَفَوْقِي نُورًا ، وَتَحْتِي نُورًا ، وَأَمَامِي نُورًا ، وَخَلْفِي نُورًا ، وَاجْعَلْ لِي نُورًا .

O Allah, place light in my heart and light on my tongue. Place light in my hearing and light in my seeing. Place light behind me and light in front of me. Place light above me and light below me. O Allah, grant me light!

د) سُبْحَانَكَ اللَّهُمَّ رَبَّنَا وَبِحَمْدِكَ اللَّهُمَّ اغْفِرْ لِي

Exalted [from unbecoming attributes] Are you O Allah our Lord, and by Your praise [do I exalt you]. O Allah! Forgive me

ه) اللَّهُمَّ لَكَ سَجَدْتُ وَبِكَ آمَنْتُ ، وَلَكَ أَسْلَمْتُ ، سَجَدَ وَجْهِي لِلَّذِي خَلَقَهُ وَصَوَّرَهُ وَشَقَّ سَمْعَهُ وَبَصَرَهُ ، تَبَارَكَ اللَّهُ أَحْسَنُ الْخَالِقِينَ

O Allah, to You I prostrate myself and in You I believe. To You I have submitted. My face is prostrated to the One Who created it, fashioned it, and gave it hearing and sight. Blessed is Allah, the Best of creators

ف) سُبُّوحٌ قُدُّوسٌ رَبُّ الْمَلَائِكَةِ وَالرُّوحِ

Perfect and Holy (He is), Lord of the angles and the Rooh

g) سُبْحَانَ ذِي الْجَبَرُوتِ وَالْمَلَكُوتِ وَالْكِبْرِيَاءِ وَالْعَظَمَةِ

**How perfect He is, The Possessor of total power, sovereignty,
magnificence and grandeur**

Supplication between the two prostrations

a) رَبِّ اغْفِرْ لِي ، رَبِّ اغْفِرْ لِي

‘My Lord forgive me, My Lord forgive me.’

b) اللَّهُمَّ اغْفِرْ لِي ، وَارْحَمْنِي ، وَاهْدِنِي ، وَاجْبُرْنِي ، وَعَافِنِي وَارْزُقْنِي وَارْفَعْغَنِي

**‘O Allah, forgive me, have mercy upon me, guide me, enrich me, give me
health, grant me sustenance and raise my rank.’**

The Tashahhud

التَّحِيَّاتُ لِلَّهِ وَالصَّلَاةُ وَالطَّيِّبَاتُ ، السَّلَامُ عَلَيْكَ أَيُّهَا النَّبِيُّ وَرَحْمَةُ اللَّهِ وَبَرَكَاتُهُ ، السَّلَامُ عَلَيْنَا وَعَلَى
عِبَادِكَ الصَّالِحِينَ . أَشْهَدُ أَنْ لَا إِلَهَ إِلَّا اللَّهُ ، وَأَشْهَدُ أَنَّ مُحَمَّدًا عَبْدُهُ وَرَسُولُهُ

'At-tahiyyat is for Allah. All acts of worship and good deeds are for Him.
Peace and the mercy and blessings of Allah be upon you O Prophet. Peace
be upon us and all of Allah's righteous servants. I bear witness that none has
the right to be worshipped except Allah and I bear witness that Muhammad is
His slave and Messenger.'

(At-tahiyyat: all words which indicate the glorification of Allah. His eternal
existence, His perfection and His sovereignty)

Prayers upon the Prophet after the tashahhud

اللَّهُمَّ صَلِّ عَلَى مُحَمَّدٍ ، وَعَلَى آلِ مُحَمَّدٍ ، كَمَا صَلَّيْتَ عَلَى إِبْرَاهِيمَ وَعَلَى آلِ إِبْرَاهِيمَ ، إِنَّكَ حَمِيدٌ مَجِيدٌ ،
اللَّهُمَّ بَارِكْ عَلَى مُحَمَّدٍ ، وَعَلَى آلِ مُحَمَّدٍ ، كَمَا بَارَكْتَ عَلَى إِبْرَاهِيمَ وَعَلَى آلِ إِبْرَاهِيمَ ، إِنَّكَ حَمِيدٌ مَجِيدٌ

'O Allah, send prayers upon Muhammad and the followers of Muhammad, just
as You sent prayers upon Ibraheem and upon the followers of Ibraheem.

Verily, You are full of praise and majesty. O Allah, send blessings upon
Mohammad and upon the family of Muhammad, just as You sent blessings
upon Ibraheem and upon the family of Ibraheem. Verily, You are full of praise
and majesty.'

(send prayers: praise and exalt him in the highest and superior of gatherings:
that of the closest angels to Allah)

Tasleem

السلام عليكم ورحمة الله

May the peace, mercy, and the blessings of Allah be upon you

Supplication after the Salam

أَسْتَغْفِرُ اللَّهَ

اللَّهُمَّ أَنْتَ السَّلَامُ ، وَمِنْكَ السَّلَامُ ، تَبَارَكْتَ يَا ذَا الْجَلَالِ وَالْإِكْرَامِ

'I ask Allah for forgiveness.' (three times)

**'O Allah, You are As-Salam and from You is all peace, blessed are You,
O Possessor of majesty and honour.'**

(As-Salam: The One Who is free from all defects and deficiencies)
